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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Tid:   Onsdagen den 15 november 2023 klockan 08:30 – 15:30 

Paus klockan 09:40-10:00, 11:15-11:20 och 12:15-13:15 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna 

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Helen Eriksson 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (M) Tomas Ekberg 

 (SD) Glenn Glansin §§ 268–270, klockan 08:30-11:50 

 (M) Anders Lilliestam tjänstgör för Glenn Glansin (SD) §§ 271–283 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(V) Arthur Thiry 

(S) Pauli Kuitunen 

(C) Stefan Brunander 

(M) Anders Lilliestam §§ 268–270 

  

 Tjänstepersoner 

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör  

 Sara Klaesson Kommunsekreterare  

 Karin Hydén Biträdande 

kommundirektör  

§§ 268, 277–

283 

 Rasmus Torngard Förvaltningschef 

kultur- och 

fritidsnämnden  

§§ 268–269,  

 Susanne Åhman Socialchef §§ 268–269 

 Rachel Törnell Förvaltningschef barn- 

och utbildnings-

förvaltningen  

§§ 268–269 

 Marja-Leena Uitto 

Adolfsson 

Förvaltningschef 

teknik- och 

serviceförvaltningen  

§§ 268–269, 

280–282  

 Malin Bexell Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen  

§§ 268–274 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef 

§§ 268–274 

 Julia Lindahl Planarkitekt  §§ 268–272 

 Yasin Abbes Ordförande barn- och 

utbildningsnämnden 

§§ 268-del av 

269 
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 Elise Benjaminsson Vice ordförande barn- 

och utbildnings-

nämnden 

§§ 268–269 

 Pelle Pellby Ordförande bygg- och 

miljönämnden  

§§ 268–269 

 Anna-Lena Gunnarsson Ordförande 

socialnämnden  

§§ 268–269 

 Magnus Lilliecrona Vice ordförande 

socialnämnden  

§§ 268–269 

 Birgitta Andersson Ordförande kultur- och 

fritidsnämnden 

§§ 268–269, 

275 

 Ylva Höglund Vice ordförande kultur- 

och fritidsnämnden 

§ 275 

 Sara Lindwall Vice ordförande 

omsorgsnämnden  

§§ 268–269 

 Bo Petersson Ordförande teknik- och 

servicenämnden 

§§ 268-del av 

269 

 Charlotta Boström Planarkitekt  § 271 

 Karin Alfredsson Översiktsplanerare §§ 272–273 

 Emilia Nyhage Exploateringsingenjör § 274 

 Andreas Lybacken Verksamhetschef 

kultur- och 

fritidsförvaltningen  

§ 275 

 Emil Klasson Ekonom § 275 

 Emelie Roland Enhetschef kultur- och 

fritidsförvaltningen 

§ 275 

 Helena Blomqvist  1:e kommunjurist §§ 277–278 

 Lars Landrö Utredare  § 277 

 Marita Haglund Verksamhetscontroller §§ 277–279 

 Lena Arvidsson Tjänsteförättande 

ekonomichef  

§§ 280–282 

 Peter Häggqvist  Ekonom  § 281 

 Ola Andersson Trafikingenjör  § 280 
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Utses att justera: Tomas Ekberg (M) §§ 268–271, 273–283 och Anders Lilliestam (M)      

§ 272 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023-11-22, klockan 08:00 

 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 268–283 

Sara Klaesson 

Ordförande  §§ 268–283 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 
 

§§ 268–271, 

273–283 

Tomas Ekberg (M) 

Justerande  § 272 

Anders Lilliestam (M) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 

2023-11-15, §§ 280–281 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-11-15 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-12-07 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson  
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 

2023-11-15, §§ 268–279, 282–283 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-11-22 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-12-14 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning  

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson   
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Innehållsförteckning   

Fastställande av ärendelistan § 268 

Information om Marks kommuns översiktliga planering § 269 

Information om uppföljning av fördjupad översiktsplan för  

Kinna, Skene, Örby  

§ 270 

Avstämning riktlinjer för bostadsförsörjning § 271 

Uppdrag om att starta arbete Fördjupad översiktsplan för 

Mark Nordost 

§ 272 

Information från samverkansmötet med Västtrafik § 273 

Information om framtida etablering i Fritsla § 274 

Redovisning av det pågående arbetsmiljöarbetet på Kaskad § 275 

Mångfalds- jämlikhets- och tillgänglighetsstipendiet 2023 § 276 

Kommunstyrelsens ledamöters och ersättares tillgång till 

andra nämnders handlingar 

§ 277 

Översyn av Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt § 278 

Kommunkompassen 2024 § 279 

Medfinansiering GC-väg i Torestorp § 280 

VA-taxa 2024 § 281 

Riktlinjer för interna prissatta tjänster § 282 

Kommundirektören informerar § 283 
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§ 268/2023    

Fastställande av ärendelistan 

Arbetsutskottets beslut  

Ärendelistan fastställs.  

Beslutsgång  

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan fastställa ärendelistan, och finner att så 

sker. 

_______________ 
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§ 269/2023   Dnr: KS 2023–554 

Information om Marks kommuns översiktliga planering 

Arbetsutskottets beslut 

Informationen noteras.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har efterfrågat en fördjupad information om 

kommunens översiktliga planering. Presentationen i underlag till beslut beskriver 

övergripande tillvägagångsätt för vad översiktlig planering är, vilka dokument som 

presenterar ställningstaganden och dess innehåll. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 november 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Informationen noteras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut.  

Dagens sammanträde 

Ordföranden Ulf Dahlberg, kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson samt 

planarkitekt Julia Lindahl redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 270/2023   Dnr: KS 2023–530 

Information om uppföljning av fördjupad översiktsplan för  

Kinna, Skene, Örby  

Arbetsutskottets beslut  

Informationen noteras.  

Ärendet 

Översiktsplaner och dess fördjupningar är viktiga strategiska verktyg för alla 

kommuners utveckling. De ska visa på hur kommunen vill utvecklas och skapa 

tydliga spelregler för dem som bor, bygger, besöker och verkar i kommunen. I 

Marks kommunövergripande översiktsplanen, antagen 2017, redovisas 

grunddragen för användningen av kommunens mark- och vattenområden. 

Redovisningen i översiktsplanen är översiktlig och principiell. Därför medger 

kartorna i översiktsplanen inte någon detaljerad tolkning av föreslagna 

områdesgränser. Översiktsplanen föreslår att mer detaljerade ställningstaganden 

inordnas i senare arbete med nya fördjupningar. I dessa föreslagna fördjupade 

översiktsplaner ska mark- och vattenanvändning preciseras och mer detaljerade 

avvägningar göras. 

 

Efter utvärdering, omvärldsanalys, handläggning enligt gällande fördjupning samt 

inlyssning av politiska diskussioner anser förvaltningen att gällande fördjupning inte 

innehåller önskade ställningstaganden. Bristerna behandlar främst i följande 

punkter:   

 

• Efterfrågan på ändamålsenlig mark för bostäder, verksamheter och 

kommunal service har ökat och gällande fördjupning ger inte stöd i 

handläggning på det sätt som önskas. 

• Fördjupning av översiktsplanen för Kinna, Skene, Örby togs fram innan 

gällande översiktsplan och genomsyras därför inte av översiktsplanens 

strukturbild som ska bidra till att skapa en hållbar och attraktiv utbyggnad.  

• Utvärderingen visar att bebyggelse tillkommit genom förtätning vilket 

fördjupningen har ett kort avsnitt om men inte pekar ut lämpliga områden 

för. Förtätning sker i nuläget utan en tydlig strategi. 

• Utbyggnadsstrategin som fördjupningen föreslår innebär att stora områden 

planeras på mark som idag används för skogsbruk och/eller jordbruk. Dessa 

områden får inte tas i anspråk om det inte är av väsentligt samhällsintresse.  

• Fördjupningen presenterar inte tankar kring hållbar markanvändning i form 

av att mark ska användas till rätt ändamål och att kommunen därför kan 

peka ut områden med potential för ändrad markanvändning. 

• För att skapa bättre förutsättningar för hållbar mobilitet behöver 

centralorten byggas samman för att tydligare upplevas som en enhet. 

Gällande fördjupning beskriver ämnet men mer tydlighet behövs om det ska 

bidra till ett genomförande. 

• Fördjupningen i dess nuvarande form är av äldre version där digitala och 

interaktiva funktioner saknas. Planen följer inte Boverkets modell för 

översiktlig planering som är till för att underlätta tillgänglighet och 

samverkan.  
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Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 oktober 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Informationen noteras.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Planarkitekt Julia Lindahl redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 271/2023   Dnr: KS 2023–291 

Avstämning riktlinjer för bostadsförsörjning 

Arbetsutskottets beslut  

Informationen noteras.  

Ärendet 

Förvaltningen har under 2023 arbetat med att revidera riktlinjer för 

bostadsförsörjning för mandatperioden 2022–2026 med målår 2034. Enligt Lag 

(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar är det varje kommuns 

ansvar att med riktlinjer planera för bostadsförsörjningen i kommunen.  

Förvaltningen föredrog s bakgrund och upplägg för KSAU den 16 augusti 2023. 

Sedan dess har delar av projektet färdigställts. Utfallet av analysen över den 

demografiska utvecklingen, marknadsförutsättningar och grupper vars behov som 

inte kan tillgodoses på den lokala bostadsmarknaden kan kortfattat sammanfattas 

enligt följande: 

Demografisk analys 

• Sedan 2008 har kommunen haft en genomsnittlig befolkningsutveckling på 

cirka 0,32 %. 

• Prognoser visar en fortsatt positiv befolkningsutveckling. 

• Åldrade befolkning. 

Marknadsförutsättningar 

• Lågkonjunkturen är kännbar både hos allmännyttan och privata aktörer. De 

närmsta åren bedöms oviss.  

• Borttaget investeringsstöd för hyresrätter gör att färre aktörer har möjlighet 

att bygga hyresrätter. 

• Banker har medgett fler amorteringsventiler. Färre söker lånelöfte. Minskat 

sparande.  

• Ökade energi- och bränslepriser oroar invånare.   

• Pandemin har skyndat på trenden om att vilja flytta bort från storstaden, 

positivt för Mark kommun. 

Grupper vars behov inte kan tillgodoses på den lokal bostadsmarknaden. 

• 2021 fanns det 301 trångbodda hushåll med ansträngd boendeekonomi 

enligt måttet kvar att leva på (KALP).  

• Enligt Socialförvaltningen behövs det cirka 80 respektive 12 nya vård- och 

omsorgsbostäder och LSS-boendeplatser till 2030.  

• Tillgänglighetsanpassade boendemiljöer värdesätts högt. 

• Sociala bostäder, till exempeltrygghetsbostäder ses som en attraktiv 

boendeform bland äldre. 
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• Svårt att förutspå behovet av bostäder för nyanlända, starkt beroende av 

vad som sker i omvärlden. 

Det pågår ett parallellt arbete med att fånga upp ungdomar/unga syn på sin 

bostadssituation. Resultatet från undersökning presenteras i remisshandlingen. 

Genom ovanstående analys, i kombination nationella och kommunala mål, har nya 

mål för kommunen bostadsförsörjning satts. Till varje mål finns tillhörande åtgärder 

som ska bidra till att målen uppnås.  

De nya riktlinjerna kommer att ha målår 2034 för att sätta fokus på två 

mandatperioder framåt. Det innebär att de nya målen och de analyser som ligger 

till grund för de nya riktlinjerna kommer baseras på en tidshorisont som sträcker 

sig till 2034. Riktlinjerna behöver dock prövas och antas under kommande 

mandatperioder.   

Mål 1-Alla kommundelar ska ha en positiv befolkningsutveckling  

Mark är nära och har närheten. Varje by i kommunen har sin identitet och är 

värdefulla enheter av en gemensam helhet. För att byarnas identiteter ska värnas 

och frodas behövs stadig utveckling då de lokala skillnaderna är en gemensam 

tillgång. Utvecklingen kommer att se olika ut i olika kommundelar, men målet är att 

alla kommundelar ska uppleva en positiv befolkningsutveckling. Utveckling i en 

kommundel kan bidra till att upprätthålla service i samma eller en annan. 

Kommunen har i översiktsplanen satt ett tillväxtmål på i genomsnitt 0,55 procent 

per år fram till 2030 och därefter ska utvecklingen vara cirka en procent per år. 

För att kunna tillhandahålla bostäder för den växande befolkningens bedöms 

bostadsbehovet bli 760 bostäder fram till 2030 och därefter ytterligare 680 

bostäder fram till 2034. Utifrån hur befolkningsfördelningen ser ut idag och hur 

utvecklingen bör se ut enligt översiktsplanens strategier är målet att 1 440 som ska 

byggas till 2034 och bör fördelas på kommunens delar enligt följande: 

Centrala Mark 759 bostäder  

Mark Nordväst 320 bostäder   

Mark Nordost 114 bostäder   

Mark Sydväst 158 bostäder  

Mark Sydost   89 bostäder  

Totalt antal nya bostäder 1 440 

Dessa bör fördelas så att det byggs 95 bostäder/per år fram till 2030 följt av 170 

bostäder/per år fram till 2034.  

Åtgärder 

• Genomföra strategiska markförvärv 

• Ta fram fördjupade översiktsplaner för samtliga kommundelar 

• Planberedskap för bostadsbyggnation i samtliga kommundelar   

https://www.mark.se/bygga-och-bo/samhallsplanering/oversiktsplan/antagen-oversiktsplan/
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Mål 2-Vi har Mark-nära bostäder och boendemiljöer 

I Marks kommun lever man tillsammans med naturen och därför bör den värnas 

och värdesättas högt. Mark ska vara en plats där det inte spelar någon roll vem du 

är eller vad du har för förmågor. Alla ska ha tillgång till ett tryggt hem och värdera 

människors lika värde högt. Det ska finnas plats och utrymme för olika livsstilar, 

möjligheter till arbete och en värdefull fritid. Kommunen ska vara nytänkande, 

nyskapande och lockas till mer kunskap, erfarenheter och skapa möjligheter.   

Med utgångspunkt i Marks kommuns vision har kommunen som mål att 

tillhandahålla bostäder med:  

• Arkitektur ska bidra till ett hållbart jämlikt och omsorgsfullt gestaltade 

livsmiljöer  

• Närhet till grönstruktur (300 meter) 

• Närhet till kollektivtrafik (400 meter gångväg)  

• Närhet till kommunal service (10 km)   

• Närhet till grundläggande service (10 km) 

• 40 % lägenheter i flerbostadshus 

• Minska antalet hemlösa   

Åtgärder 

• Utveckla markanvisning som styrmedel 

• Skapa flexibla detaljplaner 

• Kontinuerlig prognos av framtida bostadsbehov för personer utanför den 

lokala bostadsmarknaden  

• Planera för kommunal service i tidigt skede  

• Arbete mot hemlöshet 

• Testa alternativa och attraktiva boendeformer för olika målgrupper  

• Utreda behov av styrdokument för gestaltning och arkitektur  

• Införa principen om universell utformning  

Fortsatt arbete: 

Till varje mål finns mätbara indikatorer som ska underlätta uppföljningen av arbetet 

med bostadsförsörjningen. Ett urval av indikatorer presenteras i tillhörande 

PowerPoint. 

I början av december 2023 planerar förvaltningen att ha ett första utkast till nya 

riktlinjer färdigt. Riktlinjerna går ut på remiss under december till februari och 

revideras enligt inkomna synpunkter innan de tas upp för antagande. Riktlinjerna 

förväntas att vara antagna omkring maj 2024. 

Tanken är att riktlinjerna ska presenteras i det digitala formatet i StoryMaps. 

Formatet förenklar och möjliggör att presentera text ihop med interaktiva kartor, 

tabeller, diagram och bilder. Även en PDF-version kommer tas fram för att 

underlätta för arkivering. 
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Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 oktober 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Informationen noteras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut.  

Dagens sammanträde 

Planarkitekt Charlotta Boström redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 272/2023   Dnr: KS 2022–557 

Uppdrag om att starta arbete Fördjupad översiktsplan för Mark 

Nordost 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommundirektören får uppdrag att upprätta en ny fördjupad översiktsplan för Mark 

Nordost. 

Den fördjupade översiktsplanen finansieras via kommunreserven 2024 med upp till 

1,6 miljoner kronor.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Marks kommun är i behov av att ta fram fördjupade översiktsplaner för alla delar 

av kommunen, enligt Översiktsplanen antagen 2017. Dessa fördjupningar ska 

skapa mer tydlighet och komplettera redan fastställd strategi. Behovet av att 

påbörja arbetet med fördjupning för kommunens nordöstra delar är stor på grund 

av den ökade mängden arbetstillfällen som kommer att skapas i närområdet, 

avsaknaden av aktuella ställningstaganden i gällande fördjupade översiktsplan för 

Fritsla (1992) och det faktum att alla översiktsplaner/fördjupade översiktsplaner 

antagna innan 2004 slutar att gälla vid årsskiftet 2025/2026. Syfte är att skapa 

förutsättningar både Fritsla och omkringliggande landskap att utvecklas utifrån sina 

förutsättningar. Till uppdraget behövs finansiering för att genomföra utredningar 

kopplat till framtagande av dokumentet. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 17 oktober 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommundirektören får uppdrag att upprätta en ny fördjupad översiktsplan för Mark 

Nordost. 

Den fördjupade översiktsplanen finansieras via kommunreserven 2024 med upp till 

1,6 miljoner kronor.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Översiktsplanerare Karin Alfredsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande:  

Kommundirektören får uppdrag att upprätta en ny fördjupad översiktsplan för Mark 

Nordost. 

Den fördjupade översiktsplanen finansieras via kommunreserven 2024 med upp till 

1,6 miljoner kronor.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 

Alla kommunala förvaltningar och bolag 

_______________ 
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§ 273/2023   Dnr: KS 2023–118 

Information från samverkansmötet med Västtrafik 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen från samverkansmötet med  

Västtrafik.   

Ärendet 

Varje år på hösten genomförs ett samverkansmöte (tidigare dialogmöte) mellan 

Marks kommun, Västtrafik och kollektivtrafikoperatören. Under mötet lyfts läget i 

kollektivtrafiken från Västtrafiks sida och kommunen tar upp, för sin del, relevanta 

frågor. 2023 års möte genomfördes den 3 oktober och den information som lyftes 

och de diskussioner som var uppe under mötet kommer föredras i 

kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 5 oktober 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen från samverkansmötet med  

Västtrafik.  

Dagens sammanträde 

Översiktsplanerare Karin Alfredsson redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 274/2023   Dnr: KS 2023–507 

Information om framtida etablering i Fritsla 

Arbetsutskottets beslut  

Informationen noteras. 

Ärendet 

Förvaltningen intensifierarar arbetet med etablering av ett nytt verksamhetsområde 

i Fritsla. 

Borås stad och Svenljunga kommun har satsat på att utveckla områden kring stora 

flödesstråk så som Viared runt riksväg 40 och Lockryd runt riksväg 27. På liknande 

sätt kan det finnas en marknad för etableringar längs riksväg 41 i Marks kommun, 

gällande översiktsplanering pekar ut några platser av intresse för utredning. 

Viared i Borås närmar sig ett färdigställande, där cirka 80 hektar industrimark 

förbereds som beräknas stå klar för tillträde 2026. Marken säljs grovplanerad på ett 

sådant sätt att inflyttning och köp kan komma tillstånd inom ett år efter köp. 

Priserna per kvadratmeter här varierar mellan 300 – 800 kr. I Viared finns i 

dagsläget ett fåtal tomter kvar till försäljning. Trafikverkets järnvägskorridor, som 

ännu inte är fastlagd, hindrar i dagsläget Borås stad att ta fram nya detaljplaner i 

området. Även efter det att järnvägskorridoren är fastlagd uppger tjänstepersoner 

på Borås stad att det endast kommer vara möjligt att tillskapa ett fåtal nya tomter 

på Viared. Borås stad kommer i stället att titta på andra, i översiktsplanen möjliga 

industrietableringar. Det är då troligt att Borås stad kommer att titta på området 

mellan riksväg 27 och riksväg 41.  

Lockryd i Svenljunga är, trots att batterifabriken inte längre avser att etablera sig i 

området, en stor satsning i Svenljunga kommun. Intresset för industrimark är 

fortfarande stort. Just nu har Svenljunga kommun dialog med flera aktörer och 

räknar med att planen ska antas under hösten 2024. 

I Marks kommun finns ett behov och efterfrågan av att etablera fler 

verksamhetstomter. Förvaltningen avser därför att intensifierarar arbetet med 

etablering av ett nytt verksamhetsområde i Fritsla utmed riksväg 41. Faktorer som 

påverkar både tidsplanen och kostnader för en etablering är bland annat 

markförvärv, detaljplaneläggning, markarbeten och marknadsföring. Dessa faktorer 

avser förvaltningen att undersöka och återkomma med så snart förvaltningen har 

en tydligare bild av dessa. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 oktober 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Informationen noteras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut. 

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjör Emilia Nyhage redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 275/2023   Dnr: KS 2023–426 

Redovisning av det pågående arbetsmiljöarbetet på Kaskad 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade § 72/2023 att ”kommunstyrelsens arbetsutskott ska få  

en redovisning framöver gällande resultatet av det pågående arbetsmiljöarbetet på  

badhuset Kaskad.” 

I skrivelse KFN 2023-105-2 redovisas resultatet av det pågående  

arbetsmiljöarbetet på badhuset Kaskad. Eftersom arbetsmiljön uppstår i en kontext  

där flera faktorer påverkar varandra, beskrivs även verksamhetens krav,  

förutsättningar och resurser, samt övriga effekter. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 27 oktober 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Dagens sammanträde 

Förvaltningschef Rasmus Torngard redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 276/2023   Dnr: KS 2023–281 

Mångfalds- jämlikhets- och tillgänglighetsstipendiet 2023 

Arbetsutskottets beslut  

Inkommen nominering till mångfalds-, jämlikhets- och tillgänglighetsstipendiet 

2023 noteras. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har den 18 juni 2014, § 70, beslutat att inrätta ett pris/ 

stipendium som årligen delas ut till skolor, elever, föreningar, organisationer eller 

enskilda personer som utmärker sig i sitt arbete att motverka rasism, främlingskap 

eller diskriminering i alla former.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott utgör jury och utser stipendiat som tilldelas       

10 000 kronor.  

Stipendiet offentliggörs och delas ut i samband med kommunfullmäktiges 

sammanträde i december. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 1 november 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott utser 2023 års stipendiat.  

Stipendiebeloppet på 10 000 kronor belastar kommunfullmäktiges budget.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommunsekreterare Sara Klaesson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande:  

Inkommen nominering till mångfalds-, jämlikhets- och tillgänglighetsstipendiet 

2023 noteras. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 277/2023   Dnr: KS 2023–351 

Kommunstyrelsens ledamöters och ersättares tillgång till andra 

nämnders handlingar 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Med ändring av kommunstyrelsens beslut den 14 juni 2023, § 112, ska 

kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ha tillgång till handlingarna till 

nämndernas och styrelsernas sammanträden i den mån det är allmänna handlingar 

och inte innehåller uppgifter som omfattas av sekretess. Det ska ordnas så att det 

är lätt åtkomligt.  

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag från den 24 maj 2023, 

§ 97, slutfört. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Kommunen använder sig av IT-systemet Netpublicator för att delge förtroendevalda 

i kommunens nämnder och styrelser handlingar till sammanträden. Behörighet ges 

så att varje förtroendevald har tillgång till handlingar till den nämnd eller styrelse 

där den förtroendevalde har uppdrag. Fråga är i vilken mån de förtroendevalda i 

kommunstyrelsen ska ha behörighet till andra nämnders och styrelsers handlingar i 

Netpublicator och då även med beaktande av den uppsiktsplikt som 

kommunstyrelsen har. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 19 oktober 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Med ändring av kommunstyrelsens beslut den 14 juni 2023, § 112, ska 

kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ha tillgång till handlingarna till 

nämndernas och styrelsernas sammanträden i den mån det är allmänna handlingar 

och inte innehåller uppgifter som omfattas av sekretess. Det ska ordnas så att det 

är lätt åtkomligt.  

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag från den 24 maj 2023, 

§ 97, slutfört. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

1:e kommunjurist Helena Blomqvist redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Med ändring av kommunstyrelsens beslut den 14 juni 2023, § 112, ska 

kommunstyrelsens ledamöter och ersättare ha tillgång till handlingarna till 

nämndernas och styrelsernas sammanträden i den mån det är allmänna handlingar 

och inte innehåller uppgifter som omfattas av sekretess. Det ska ordnas så att det 

är lätt åtkomligt.  

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag från den 24 maj 2023, 

§ 97, slutfört. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 

Nämnder och styrelser  

_______________ 
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§ 278/2023   Dnr: KS 2023–81 

Översyn av Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsen fastställer Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen uppsiktsplikt över verksamhet som 

bedrivs av övriga nämnder, kommunala bolag, kommunalförbund och stiftelser. 

Uppsiktsplikten innebär att övervaka att kommunens verksamhet bedrivs i enlighet 

med fullmäktiges mål och styrdokument, att lagar och förordningar efterlevs och att 

medlen används effektivt. Kommunstyrelsens förvaltning har reviderat riktlinjer för 

hur kommunstyrelsen ska utföra sin uppsiktsplikt.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 18 oktober 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen fastställer Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Kommunstyrelsen fastställer Riktlinjer för kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser  

_______________ 
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§ 279/2023   Dnr: KS 2023–556 

Kommunkompassen 2024 

Arbetsutskottets beslut  

Marks kommun utvärderas med SKR:s verktyg Kommunkompassen under 2024. 

Kostnad för utvärderingen är 115 000 kronor år 2024 och finansieras inom 

kommunstyrelsens budget. 

Ärendet 

Marks kommun utvärderades med hjälp av Kommunkompassen våren 2022. 

Kommunkompassen är ett verktyg som Sveriges Regioner och Kommuner, SKR, 

använder för att identifiera styrkor och förbättringsmöjligheter i en kommuns 

ledning och styrning. För att följa upp om genomförda åtgärder utifrån 

kommunkompassens resultat gett önskad effekt föreslås att en ny utvärdering görs 

våren 2024.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 2 november 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut  

Marks kommun utvärderas med SKR:s verktyg Kommunkompassen under 2024. 

Kostnad för utvärderingen är 115 000 kronor år 2024 och finansieras inom 

kommunstyrelsens budget. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Verksamhetscontroller Marita Haglund redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Marks kommun utvärderas med SKR:s verktyg Kommunkompassen under 2024. 

Kostnad för utvärderingen är 115 000 kronor år 2024 och finansieras inom 

kommunstyrelsens budget. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 

Nämnder och styrelser  

_______________ 
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§ 280/2023   Dnr: KS 2023–265 

Medfinansiering GC-väg i Torestorp 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Marks kommun avser teckna medfinansieringsavtal med Trafikverket avseende den 

av regionen prioriterade cykelvägen i regional transportinfrastrukturplan sträckan 

Skolbacken - Solbergavägen i Torestorp. 

Kostnad för medfinansiering, 8,45 mnkr, omhändertas i budgetprocessen       

2025–2026. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande    Justerare 

Ärendet 

Västra Götalands regionstyrelse har beslutat om prioriterade cykelvägar där bland 

annat utbyggnad av gång- och cykelväg i Torestorp ingår. Om kommunen tecknar 

medfinansieringsavtal står regional infrastrukturplan för 100 procent av 

vägplanekostnader och produktionskostnader fördelas 50 procent vardera mellan 

kommun och regional infrastrukturplan. I den av kommunfullmäktige antagna 

trafiksäkerhetsplanen för Marks kommun finns GC-väg i Torestorp upptagen med 

prioritet 1. Teknik- och servicenämnden har behandlat frågan och ser behov av att 

prioritera sträckan men saknar driftsmedel för kostnaden som uppskattas till cirka 

10-13 mnkr.  överlämnas till kommunstyrelsen för ställningstagande. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 november 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunen avser inte att medfinansiera GC-vägen i Torestorp. Detta då det saknas 

driftmedel både 2023 och 2024 för att medfinansiera med uppskattad kostnad om 

10–13 mnkr.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 

Tjänsteförrättande ekonomichef Lena Arvidsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 

Marks kommun avser teckna medfinansieringsavtal med Trafikverket avseende den 

av regionen prioriterade cykelvägen i regional transportinfrastrukturplan sträckan 

Skolbacken - Solbergavägen i Torestorp. 

Kostnad för medfinansiering, 8,45 mnkr, omhändertas i budgetprocessen       

2025–2026. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om Lena Ferm Hanssons (C) förslag till beslut 

kan antas, och finner att så sker.  

Ordföranden frågar arbetsutskottet om paragrafen kan förklaras omedelbart 

justerad, och finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 

Teknik-och servicenämnden  

_______________ 

  



Sida 28(33) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-11-15   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 281/2023   Dnr: KS 2022–536 

VA-taxa 2024 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

VA-taxan höjs 2024 med 7,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

______________________  ______________________  

Ulf Dahlberg (S)   Tomas Ekberg (M)  

Ordförande                                        Justerare  

Reservation 

Tomas Ekberg (M) och Anders Lilliestam (M) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 

Teknik- och servicenämnden beslutade den 12 oktober 2023, § 166/2023, att höja 

VA-taxan med 7,0 procent 2024, från 2023 års nivå. Sedan tidigare finns ett beslut 

från kommunfullmäktige, den 15 juni, § 119/2023, att höja taxan med 5,0 procent. 

Den ytterligare höjningen med två procentenheter hjälper till att stärka VA-

verksamhetens ekonomi 2024 med 1,6 mnkr.   

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 november 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

VA-taxan höjs 2024 med 7,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M) föreslår följande:  

VA-taxan höjs 2024 med 5,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 

VA-taxan höjs 2024 med 7,0 procent jämfört med 2023 års nivå.  
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Beslutsgång 

Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns två förslag; 

Tomas Ekbergs (M) förslag och Lena Ferm Hanssons (C) förslag. Ordföranden 

ställer Tomas Ekbergs (M) förslag mot Lena Ferm Hanssons (C) förslag, och finner 

att arbetsutskottet antar Lena Ferm Hanssons (C) förslag. 

 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om paragrafen kan förklaras omedelbart 

justerad, och finner att så sker. 

 

Reservation 

Tomas Ekberg (M) och Anders Lilliestam (M) reserverar sig mot beslutet. 

 

Beslut skickas slutligt till 

Teknik- och serviceförvaltningen  

_______________ 
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§ 282/2023   Dnr: KS 2023–475 

Riktlinjer för interna prissatta tjänster 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Riktlinjer för interna prissatta tjänster antas. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

I styrsystemet för Marks kommun framgår inledningsvis följande avseende styrning 

av interna processer och interna tjänster: 

 

För att kunna bibehålla och öka kommunens kärnverksamheters möjlighet att 

effektivt och kvalitetssäkrat driva sin verksamhet behövs en god intern service som 

stöd. Strävan efter kostnadsmedvetenhet och kostnadseffektivitet på alla plan i 

organisationen är en grundläggande utgångspunkt för all verksamhet.  

 

Framtagen riktlinje ska ge ett tydligt stöd till tjänstepersoner och förtroendevalda i 

arbetet med interna prissatta tjänster utifrån intentionen i styrsystemet för Marks 

kommun. Internprismodell för olika interna prissatta tjänster ska bygga på samma 

grundläggande principer oavsett tjänsternas art. 

 

Riktlinjen omfattar tjänsterna tillhandahållande av lokaler, kultur- och 

fritidsanläggningar, kost- och städservice, tjänstefordon samt digitaliserings- och 

IT-tjänster för kommunens samtliga nämnder. Efter att riktlinjerna antagits 

kommer regler för interna prissatta tjänster tas fram vilka kommer vara stöd i hur 

prissättningen sker och hur uppgörelser avseende andra tjänster ska hanteras och 

dokumenteras sinsemellan aktuella verksamheter. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 24 oktober 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut  

Riktlinjer för interna prissatta tjänster antas. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Förvaltningschef Marja-Leena Uitto Adolfsson redogör för ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande:  

Riktlinjer för interna prissatta tjänster antas. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  
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Beslut skickas slutligt till 

Samtliga nämnder  

_______________ 
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§ 283/2023   Dnr: KS 2023–139 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 

Informationen noteras.  

Dagens sammanträde 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson informerar om följande: 

Den 8 november 2023 var det presidieträff mellan Varbergs kommun och Marks 

kommun. Fokus på träffen var infrastruktur, destination samt civil beredskap. 

Den 9 november 2023 genomförde kommunalråden Ulf Dahlberg och Tomas Ekberg 

ett företagsbesök på Viskadalens produktion i Horred.  

Under hösten 2023 är det inplanerat tre möten tillsammans med byalagen i Marks 

kommun. Mötena är planerade till den 15 november, 22 november samt den 29 

november. På mötet den 15 november deltar kommunalråden, kommundirektören, 

delar av kommunstyrelsens arbetsutskott, chef från teknik- och 

serviceförvaltningen samt tjänstepersoner från samhällsbyggnadskontoret och 

kommunledningskontoret från kommunstyrelsens förvaltning. 

Den 21 november 2023 är det näringslivsråd i Marks kommun. 

Den 23–24 november 2023 är det kommundirektörskonferens med Sveriges 

Kommun och Regioner (SKR). Kommundirektören deltar som representant för 

Boråsregionens Sjuhärads kommunalförbund. Fokus på konferensen är 

kompetensförsörjning, civilt försvar samt digitalisering.  

Den 28 november 2023 har Länsstyrelsen Västra Götaland bjudit in till 

”Krissamverkan Västra Götaland 2023” som är en årlig konferens. I år är temat 

Tillsammans bygger vi civil beredskap. 

Den 29 november 2023 är det inplanerat ett möte med Högskolan i Borås. Fortsatt 

ökat samarbete med högskolan. 

Den 30 november ska kommundirektör tillsammans med kommunalråden            

Ulf Dahlberg och Tomas Ekberg på företagsbesök hos Hans K. 

Internt i kommunorganisationen så sker det just nu uppstart av 

koncerngemensamma utvecklingsgrupper, anpassningsarbeten och 

arbetsmiljöarbete med mera.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att informationen noteras, och finner att så sker. 
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Beslut skickas till 

-  

_______________ 

 


